

Title (en)  
Under-mattress.

Title (de)  
Untermatratze.

Title (fr)  
Sommier.

Publication  
**EP 0575630 A1 19931229 (DE)**

Application  
**EP 92100976 A 19920122**

Priority  
DE 4024646 A 19900803

Abstract (en)

The invention relates to a mattress base in the form of a slatted frame for a bed, having individually mounted support slats which are arranged transversely to the lying surface and together form the resting surface, for example, for a mattress. To improve the adaptability under loading, the following features are proposed according to the invention: a) the lifting element (6) of each support slat (1) is an unsupported, upright bellows whose air receiving space is designed to be rigid in its cross-sectional contour and to be variable only in respect of its height and to be proportional to the assigned loading in its effective length relative to the support slat (1); b) the kinematic coupling (10, 11, 15, 16) consists of a pneumatic coupling which connects all the lifting elements (6) to one another and comprises an air distributor (15, 16) which is provided with integrated damping (17, 18, 19) and to which all the bellows are connected in each case via an air connector (11); c) each support slat (1) rests directly on the bellows assigned to it via a support slat bearer (5), said bellows being of slightly narrower construction than the support slat bearer (5); d) each support slat bearer (5) is guided in a forced parallel guide (7, 8, 9) which ensures its displacement parallel to itself.

Abstract (de)

Die Erfindung betrifft eine Untermatratze in Form eines Lattenrostes für eine Bettstelle, mit einzeln gelagerten, quer zur Liegefläche angeordneten Stützleisten, die gemeinsam die Auflagefläche für z. B. eine Matratze bilden. Zur Verbesserung der Anpassungsfähigkeit bei Belastung werden erfindungsgemäß folgende Merkmale vorgeschlagen: a) Das Hubelement (6) jeder Stützleiste (1) ist ein frei- und aufrechtstehender Faltenbalg, dessen Luftaufnahmeraum in seiner Querschnittskontur starr und nur hinsichtlich seiner Höhe veränderlich und in seiner bezogen auf die Stützleiste (1) wirksamen Länge proportional zu der zugeordneten Belastung ausgebildet ist; b) die kinematische Kupplung (10,11,15,16) besteht aus einer alle Hubelemente (6) miteinander verbindenden pneumatischen Kupplung, die einem mit eingebauter Dämpfung (17,18,19) versehenen Luftverteiler (15,16) umfaßt, an den alle Faltenbalge über je einen Luftanschluß (11) angeschlossen sind; c) jede Stützleiste (1) liegt über einen Stützleistenträger (5) unmittelbar auf dem ihr zugeordneten Faltenbalg auf, der etwas schmäler als der Stützleistenträger (5) ausgebildet ist; d) jeder Stützleistenträger (5) ist in einer seine Parallelverschiebung zu sich selbst sichernden Zwangsparallelführung (7,8,9) geführt. <IMAGE>

IPC 1-7

**A47C 23/06**

IPC 8 full level

**A47C 23/06** (2006.01)

CPC (source: EP US)

**A47C 23/065** (2013.01 - EP US); **A47C 23/067** (2013.01 - EP US)

Citation (search report)

- [AD] DE 1260092 B 19680201 - LUDWIG ZWEHL DR MED
- [A] DE 3246221 A1 19840503 - HUELSTA WERKE HUELS KG [DE]

Cited by

NO20140086A1; EP3682766A1; WO9925224A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE DK ES FR GB GR IT LI LU MC NL PT SE

DOCDB simple family (publication)

**EP 0575630 A1 19931229**; AU 1067492 A 19930916; AU 648141 B2 19940414; CA 2060236 A1 19930730; DE 4024646 C1 19920227;  
US 5210889 A 19930518

DOCDB simple family (application)

**EP 92100976 A 19920122**; AU 1067492 A 19920204; CA 2060236 A 19920129; DE 4024646 A 19900803; US 83868292 A 19920221